
7Petak, 26. lipnja 2020. GLAS SLAVONIJE

RAZGOVOR Red. prof. art. Davor Bobić,   
skladatelj i pedagog, Odsjek za instrumentalne studije 

Akademije za umjetnost i kulturu u Osijeku

„MNOGO TOGA NAUČIM 
OD STUDENATA U 

NASTAVNOM PROCESU“
Igor TRETINJAK

N a ovogodišnjem 
27. Porinu nagra-
du za najbolju 
skladbu klasične 
glazbe dobio je 

red. prof. art. Davor Bobić za 
skladbu Symphoneo, za kla-
virski kvintet u izvedbi Vlatke 
Peljhan, violina, Žige Fagane-
la, violina, Tajane Škorić, vi-
ola, Alje Mandič, violončelo i 
Mije Elezović, klavir. O samoj 
nagradi, skladanju i pedagoš-
kom radu porazgovarali smo 
s njim za Sveučilišni glasnik.

 t Dragi profesore, po-
sljednjih ste godina jedan 
od najizvođenijih doma-
ćih klasičnih glazbenika, a 
jedna od kruna toga osvo-
jen je ovogodišnji Porin. Je 
li stigao očekivano ili? 

U početku sam se iskreno po-
nadao i ohrabrio jer sam bio 
nominiran u dvjema najpre-
stižnijim kategorijama kla-
sične glazbe, a to su album i 
skladba godine, no moram 
priznati kako je vrijeme od-
micalo, počeo sam sumnjati 
u sretan ishod jer sam često 
„izvisio“ našavši se u finali-
ma izbora uglednih nagrada. 
Imao sam osjećaj da je sve to 
velika lutrija…

 t Što Vama znači Porin, 
a što prema Vašem mišlje-
nju znači u našoj glazbe-
noj i društvenoj zajednici 

danas?

Porin je definitivno naša me-
dijski najeksponiranija glaz-
bena nagrada. Ima svoju po-
sebnu važnost i težinu jer ju 
dodjeljuje i bira isključivo 
struka. Kada dobijete Porina, 
znadete da su vas izabrali ko-
lege, a to je uistinu potvrda 
vašega rada i kvalitete.

 t Uz to ste redoviti profe-
sor na osječkoj Akademi-
ji za umjetnost i kulturu. 
Kako gledate na ta dva po-
dručja umjetničkog rada – 
kao na dva zasebna svijeta 
ili na svjetove koji se ispre-
pleću i rastu jedan iz dru-
gog i jedan s drugim?

Ima tu velikih poveznica pa 
se slobodno može reći o sim-
biozi odnosa učitelj – učenik. 
Još na studiju u Kijevu shva-
tio sam važnu stvar, a sada mi 
to potvrđuje nastava sa stu-
dentima na našoj Akademiji 
u Osijeku. Riječ je o spoznaji 
da mnogo toga naučim upra-
vo od svojih studenata u ak-
tivnom nastavnom procesu. 
Poglavito vezano uz predmet 
Kompozicija koji se često od-
nosi na umjetničko-istraživač-
ki rad.

 t Na koji način Vama, 
skladatelju, pomaže rad 
sa studentima, a koliko 
kao profesoru stalni susre-
ti s novim svjetovima koje 
stvarate na papiru i kla-
viru?

Svaki novi naraštaj studenata 
donosi nova viđenja i stavove 
o izražajima i novim tenden-
cijama u umjetnosti. Oni do-
nose i nova uvjerenja, nove 
poglede na sadašnjost koja je 
bitno izmijenjena, promije-
njena u odnosu na percepci-
ju života i određenja umjetno-
sti koju smo mi prihvatili kada 
smo počeli sazrijevati kao 
mladi umjetnici. Stoga to gle-
dam kao kolegijalno nadopu-
njavanje različitih svjetova, 
umjetničkih stajališta i mislim 
da su upravo u tome pred-
nosti nastavnoga procesa u 
umjetničkom području.

 t Kako biste ocijenili stu-
dente na našoj Akademiji 
te domaće mlade glazbene 
umjetnike općenito? Što im 
je glazbeno blisko? 

Imamo uistinu mlade talenti-
rane studente koje, naravno, 
moramo pravilno usmjeri-
ti i dati im odgovarajuće, za-
natsko znanje kao preduvjet 
njihova daljnjeg razvoja koji 
ipak ovisi najčešće o osobnim 
ambicijama, stremljenjima, 
upornosti, strpljivosti, doka-
zivosti vjere i hrabrosti njiho-
va umjetničkog puta.

 t Kakva nam je klasično-
glazbena budućnost, sude-
ći po njima?

Na tom putu postoji mnogo 
prepreka. Današnjim mladim 
umjetnicima ipak je znatno 
teže u njihovim početcima. 
Globalizacija i digitalno doba 
čine svoje. Iznimno se teš-
ko nametnuti, no suvreme-
ne tehnologije s duge strane 
omogućuju lakše prodiranje 
na tržište koje je prepuno, da 
ne kažem zasićeno, oštrom 
konkurencijom. Potrebno se 
iskazati kvalitetom i osebuj-
nošću, no i to često, naža-
lost, nije jamstvo uspjeha. Po-
nekad je važno imati i malo 
sreće. Bez obzira na izreče-
no, vjerujem da zajedničkim 
kvalitetnim radom nas i njih 
ostavljamo nadu da će oni biti 
naraštaji koji će nas uspješno 
naslijediti u očuvanju i promi-
canju umjetnosti i kulture.

Virtualna 
konferencija u 

doba pandemije

Mirela ŽUPAN, Martina DRVENTIĆ, 
Iva IŽAKOVIĆ

U slijed globalne 
pandemije broj-
ne su aktivnosti 
u našem društvu 
dobile nove i neo-

čekivane oblike. Kako su se na-
stava, konzultacije i ispiti pre-
bacili u virtualno okruženje, 
takvu je sudbinu dijelio i pri-
jenos znanja kroz međunarod-
ne skupove. Većina ljudi nije 
mogla odlaziti na svoja radna 
mjesta, a za akademsku je za-
jednicu „radno mjesto“ i kon-
ferencija u inozemstvu. Brojne 
konferencije planirane diljem 
svjetskih gradova zamijenile 
su lokaciju virtualnim „dvora-
nama“ na internetskim platfor-
mama.
Sudjelovanje na konferenciji 
moguće je i u doba pandemi-
je što su pokazale prof. dr. sc. 
Mirela Župan, profesorica me-
đunarodnoga privatnog prava, 
doktorandica Hrvatske zakla-
de za znanost Martina Drven-
tić te Iva Ižaković, istraživačica 
na EU projektu POAM (Pro-

PRAVni fAkultet Osijek sudjelOVAO je nA 
ViRtuAlnOj kOnfeRenciji iAi ViRtuAl AcAdemic 
ConferenCe održanoj 29. travnja 2020. godine

tection of Abducting Mothers 
in Return Proceedings: Inter-
section between Domestic Vi-
olence and Parental Child Ab-
duction). One su 29. travnja 
2020. godine sudjelovale na 
međunarodnom znanstvenom 
skupu IAI VIRTUAL Academic 
Conference u organizaciji in-
stituta International Academic 
Institute. Konferencija koja je 
prvotno trebala biti održana u 
Beču znanstvenike je okupila 
na digitalnoj platformi Zoom. 
Izlaganja su održana u četirima 
moderiranim panelima u koji-
ma je svoja istraživanja pred-
stavilo više od 35 sudionika iz 
cijeloga svijeta. Tehnička orga-
nizacija omogućila je da izla-
gači svoja izlaganja unaprijed 
snime i pošalju ili izlože uživo, 
da izravno raspravljaju, dijele 
znanja i iskustva, donose za-
ključke.
Znanstvenice s Pravnoga fakul-
teta Osijek aktivno su sudjelo-
vale s istraživačkom temom 
koja pogađa brojne građane. 
Istraživanje Legal implications 
of Members States failure to 
comply with an obligation to 
notify and/or nominate a body 

responsible to perform obliga-
tions prescribed by a regulati-
on veže se uz provedbu Ured-
be 606/2013 o uzajamnom 
priznavanju zaštitnih mjera u 
građanskim stvarima u Repu-
blici Hrvatskoj. U želji da ak-
tualiziraju probleme primje-
ne navedene Uredbe i izravne 
posljedice na pravnu sudbinu 
građana koji ne ostvaruju istu 
razinu zaštite u svim država-
ma članicama, znanstvenice 
su otvorile pitanje odgovorno-
sti za propuste pojedinih drža-
va članica Europske unije, pa 
i Hrvatske, da udovolje obvezi 
obavještavanja i/ili imenova-
nja tijela za izdavanje potvrde 
o mjeri zaštite iz spomenute 
Uredbe. Nakon konferencije 
svim sudionicima omogućen 
je pristup za preuzimanje elek-
troničke zbirke sažetaka, elek-
troničkih potvrda o sudjelova-
nju te audio-vizualnih snimki 
svih izlaganja. Znanstvenice s 
osječkoga Sveučilišta i ovaj su 
put potvrdile relevantnost i 
važnost istraživanja na Sveuči-
lištu Josipa Jurja Strossmayera 
za cijelu međunarodnu zajed-
nicu i za društvo u cjelini.

Webinar „Koliko smo uspješno prenijeli 
visokoškolsku nastavu u online okruženje?”
Dana 17. lipnja 2020. u or-
ganizaciji Srca u sklopu 
konferencije  MoodleMo-
ot  2020.  održana je mrež-
na panel-rasprava  “Koliko smo 
uspješno prenijeli visokoškolsku 
nastavu u online okruženje?” na 
kojoj je sudjelovalo četvero 
prorektora hrvatskih sveučili-
šta: prof. dr. sc. Mirjana Hruš-
kar, prorektorica Sveučilišta 
u Zagrebu, prof. dr.  sc. Mar-
ta Žuvić, prorektorica Sveučili-
šta u Rijeci, prof. dr. sc. Dražan 
Kozak, prorektor Sveučilišta J. J. 
Strossmayera u Osijeku, i prof. 
dr.  sc. Zvjezdan Penezić, pro-
rektor Sveučilišta u Zadru. Pa-
nel je vodila i organizirala dr. sc. 
Sandra Kučina  Softić,  pomoć-
nica ravnatelja za obrazovanje 
i podršku korisnicima Srca.  U 
uvodu su se prorektori kratko 
osvrnuli na to kako su sveučili-
šta reagirala na pandemiju vi-
rusa COVID-19  i kako su se vi-
soka učilišta morala prilagoditi 
praktično  preko noći  novim 
uvjetima  rada.  Kako nastava 
u učionici više nije bila mogu-
ća,  sve se preselilo u mrežno 

okruženje. Cilj je  najvećim di-
jelom uspješno i ostvaren, osi-
guran je  kontinuitet nastave i 
završetak akademske godine. U 
nastavku se raspravljalo o pri-
mjeni e-učenja i prednostima i 
nedostatcima  pojedinih dostu-
pnih alata i tehnologija te su-
stava za e-učenje  u visokom 
obrazovanju u Hrvatskoj. Velik 
broj  visokih učilišta  koristi se 
digitalnim tehnologijama ili kao 
dodatkom nastavi ili kao mješo-
vitim učenjem (dio se nastave 
odvija u učionici, a dio na dalji-
nu), dok je vrlo mali broj usta-
nova koje izvode nastavu u pot-
punosti mrežno. Oni koji su se 
već koristili digitalnim tehnolo-
gijama i uveli e-učenje u nasta-
vu, lakše su oblikovali nastavu 
u mrežnom okruženju koje im 
je već poznato. No nastavnici 
koji su održavali samo učionič-
ku nastavu našli su se pred ve-
likim izazovom – kojim se teh-
nologijama  i kako koristiti. Na 
webinaru su iznesena iskustva 
nakon tri mjeseca od odluke 
za prelazak na  mrežnu  nasta-
vu te povratne informacije na-

stavnika i studenata dobivene 
provedenim anketama. Iznese-
ni su pogledi na budućnost vi-
sokog  obrazovanja, a posebno 
planovi u  organizaciji nastave 
u budućnosti, prelazak na mje-
šoviti oblik nastave ili u potpu-
nosti mrežno  tamo gdje je to 
moguće. Poseban izazov pred-
stavlja organizirana provjera 
znanja na daljinu. 
Sudionici  su  panela  postavlja-
li pitanja prorektorima putem 
chata koji je na koncu prekratko 
trajao s obzirom na brojne upi-
te i komentare. Organizatorica je 
panela na kraju zahvalila pane-
listima na sudjelovanju i iznije-
la zaključak da je panel pokazao 
kako se sustav visokog obrazova-
nja  vrlo dobro nosi s izazovima 
koji su nas snašli i da se vrlo re-
alno i sustavno promišlja  kako 
osigurati kvalitetnu nastavu na 
svim razinama.  Planira se naj-
esen  ponovno organizirati pa-
nel    na temu mrežne provjere 
znanja.  Snimka je panela do-
stupna na  https://www.srce.
unizg.hr/moodlemoot-2020-pa-
nel. D. Kozak


